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Beslutande ledamöter 
Andréas Schönström (S) (Ordförande) 
Håkan Fäldt (M) (Andre vice ordförande) 
Yvonne Köhler Olsson (S) 
Shaip Morina (S) 
Magdalena Beck (S) 
Karl Philip Nilsson (L) 
Lars-Göran Jönsson (M) 
Karin Elisabet Olsson (M) 
Anders Pripp (SD) 
Håkan Ask (SD) 
Mats Billberg Johansson (V) 
Halimo Bashir Abdi (V) 
Lucas Karl-Åke Karlsson (MP)  ersätter Isabel Enström (MP) (Vice ordförande) 
 
Ej tjänstgörande ersättare 
Fehim Yilmaz (S) 
Kerstin Tarrida (S) 
Hasse Hajar (S) 
Teréz Palffy (S) 
Marie Jacobsson (L) 
Petter Naef (M) 
Henrik Malmberg (C) 
Lars Hallberg (SD) 
Ronny Nord (SD) 
Sadiye Altundal (V) 
 
Övriga närvarande 
Tobias Nilsson (direktör) 
Andy Roberts (avdelningschef) 
Anna Modig (avdelningschef) 
Viktoria Morén (avdelningschef) 
Maria Hultin (avdelningschef) 
Jörgen Jepson (ekonomichef) 
Annika Abrahamson (kommunikationschef) 
Helen Dalgart (hr-chef) 
Mats Åstrand (nämndsekreterare) 
Ann Häger (personalföreträdare SACO) 
Joakim Norgren (personalföreträdare Vision) 
  

2



 

 
§ 197 Inbjudan till samråd enligt miljöbalken 9 och 11 kap angående 

uppförande och drift av ett nytt kraftvärmeverk i Norra hamnen, 
Malmö stad 

TN-2024-1360 
 
Sammanfattning 
E.ON Energiinfrastruktur AB planerar för ett nytt kraftvärmeverk i Norra hamnen. Syftet 
med avgränsningssamrådet är att informera om planerna och inhämta synpunkter och 
inspel inför den miljökonsekvensbeskrivning som verksamhetsutövaren kommer att ta 
fram. Fastighets- och gatukontoret bedömer att det planerade kraftvärmeverket är positivt 
för Malmö, både ur ett energistrategiskt som miljöstrategiskt perspektiv. Inför kommande 
miljökonsekvensbeskrivning är det angeläget att anläggningen utvecklas i enlighet med den 
gemensamt framtagna avsiktsförklaring som tecknats mellan tekniska nämnden, Malmö 
stad och E.ON.  
 
Beslut 
Tekniska nämnden beslutar 
att godkänna förvaltningens förslag till yttrande.  
   

Beslutsgång 
Ordförande ställer förvaltningens förslag under proposition och finner att nämnden 
beslutat enligt förvaltningens förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Mats Billberg Johansson (V) och Halimo Bashir Abdi (V) anmäler särskilt yttrande. 

Beslutet skickas till  
Stadskontoret 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse gällande remiss om nytt kraftvärmeverk i Norra hamnen 
• Yttrande i avgränsningssamråd om nytt kraftvärmeverk i Norra hamnen 
• Inbjudan till samråd enligt miljöbalken 9 och 11 kapangående uppförande och drift 

av ett nytt kraftvärmeverk i Norra hamnen, Malmö stad (4/6) 
• TN 240423 §116 Avsiktsförklaring mellan Malmö kommun och E.ON 
• Upprättad avsiktsförklaring avseende samarbete i Malmö hamn m.m. 
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Särskilt yttrande

10. Inbjudan till samråd …. angående uppförande och drift av ett nytt
kraftvärmeverk i Norra hamnen, Malmö stad

Vänsterpartiet hade gärna sett en mer avvaktande och kritisk hållning kring anläggningen från
nämndens sida, att inte vara så odelat positiv som förvaltningens förslag till svar är. Även om vi i
princip välkomnar att investeringar görs i hamnen för att modernisera försörjningen av el och
fjärrvärme i Malmö, anser vi att den föreslagna biobränsleanläggning är en felaktig prioritering,
att bygga ett fjärrvärmeverk med 1900-talsteknik är inte en satsning för framtida fjärrvärme- och
el-produktion.

Vi var kritiska när avsiktsförklaringen mellan Malmö stad och E.ON godkändes av nämnden i
april i år och har samma hållning idag. Vår kritik baseras på följande:

● Vi ser med oro på att EON ska producera och agera både bas- och
mellan-produktionsenhet, till skillnad från nu när man mer utgjort en spetsproduktion. Det
är uppenbart att EON vill tillskansa sig marknadsandelar av fjärrvärme och energiproduktion
i staden. Det kommer att minska den demokratiska styrningen över stadens energi och
fjärrvärmeproduktion.

● Användning av biobränsle i stor skala innebär problem och det finns en hel del frågetecken
kring dess långsiktiga hållbarhet, inte minst vad gäller påverkan på den biologiska
mångfalden av den nuvarande (eller utökade) användningen av den svenska skogen. Det
finns bättre alternativ tillgängligt för både el och fjärrvärme och att dessa borde prioriteras
framför biobränsle.

● Vi finner det ytterst problematiskt att den nya anläggningens miljöhänseende lutar sig på
CCS/CCU. Det kommer vara avgörande för staden att ha någon form av CO2-minskande
anläggning. Men dess kapacitet, dess ägande och dess drift måste ligga i stadens egna händer.
För effektivitet och för största nytta för miljö och medborgare måste anläggningen vara i
kommunal regi.

● Vi vill att Malmö Energi och Hållbarhet AB tar ett större ansvar i all framtida etablering av
energi och fjärrvärmeproduktion i staden. Vi ser gärna att synergier och samarbete utreds,
men grunden måste vara att den demokratiska styrningen inom stadens energi och
fjärrvärmeproduktion ökar, inte minskar.

Tekniska nämnden 2024-09-23

TN 2024-09-23 §197 Bilaga 1
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Mats Billberg Johansson

Halimo Nuur

Med instämmande av

Sadiye Altundal

Wim Carton
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